
 

Dagsorden og referat pårørenderådsmøde  

Dato: 21 februar 2024 

Tid: 16.30 -19.00 

Sted:  Katrinehaven 

Deltagere: Maren Lis Kortbek - klynge 1, Jonna Bach Christensen – klynge2, Anni Vognstoft Jensen  – klynge 
3, Per Hesselberg – klynge 4, Jørgen Mejlsø – klynge 5, Bo Hegelund – klynge 6 

Ledelse: Lilli-Ane Urup – leder, Lene S. Maagaard -Teamleder,    

Afbud:   

Ordstyrer: Per 

Referent: Lene 

 

Punkt  Referat 
• Godkendelse af dagsorden og 

referat fra sidst  
Dagsorden er enstemmigt godkendt. 
 
Referat fra 20/11 samt referat årsmøde er IKKE sendt ud til 
forældregruppen, KUN sendt til pårørenderådet.  
 
Referat årsmøde godkendt. 
 
Lilli-Ane sørger for at de 2 referater lægges ind på 
hjemmesiden. 

• Orientering og opfølgning 
siden sidst v/Per Hesselberg   
 
a. Ledsagerordninger 
 
 
 
b. Flextrafik kørsel 

 
 
 
 
c. Økonomi 
 

 
 
 

a. Visitering af ledsagelse, gældende for både §85 og 
§97 vurderes individuelt og vurderes af 
sagsbehandler, og indstilles derefter til 
visitationen. 
 

b. Jan Therkildsen har lovet at kontakte flextrafik, 
grundet bekymring fra borgere og pårørende. 
Lilli-Ane følger op med Jan i den kommende uge og 
vender tilbage til pårørenderådet. 
 

c. Samlet beløb for tilbagebetaling lander på 355.000 
kr. 
Pengene bliver tilbagebetalt pr. 1 marts 2024 til 
den enkelte borger.  



Katrinehaven er stillet til opgave at finde pengene i 
eget budget. 
Per tilkendegiver sin mening om,  at borgere i 
Katrinehaven ikke skal bøde for en fejl i 
kommunens håndtering af servicepakken.  
Hvilke handlinger / reaktioner pårørenderådet vil 
tage flyttes efterfølgende til slutningen af dette 
møde og ledelsen – Lilli-Ane og Lene vil forlade 
mødet, da de ikke er part af dette.  
 

• Orientering fra ledelsen v/Lilli 
Ane 
 

a) Socialtilsyn på besøg 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

b) Nye teamledere  
 
 

c) Sundhedsfaglig 
dokumentation 
 

d) Sygefravær 
 

 
 
 

a. Ledelsen på Katrinehaven tror på en positiv 
rapport. 
Dog stilles der spørgsmålstegn fra ledelsens side 
ved at meget af tilsynet gik på de punkter, der 
drejer sig om huslejesagen. 
 
Per spørger om de pårørende er tilbudt interview.? 
På foranledningen af det sociale tilsyn har det  
været reklameret via opslag rundt omkring i huset. 
Ledelsen er ikke bekendt med hvorvidt pårørende 
efterfølgende har henvendt sig til det sociale tilsyn 
– da det jo netop er baseret på anonymitet.  
Pårørenderådet har et ønske om vi sammen 
gennemgår rapporten, hvilket bliver sat på 
kommende pårørenderådsmøde.  
 

b. Fuld gang i introduktionen / indkøring af to nye 
teamledere. Det tegner rigtig godt.  
 

c. Via de nye teamledere er der sat godt gang i 
dokumentation på den sundhedsfaglige indsats. 
 

d. Grundlæggende lavt sygefravær især på 
korttidssygefravær, samt lav gennemstrømning af 
medarbejdere. 
 
Jørgen oplever at der for ofte køres med undertal i 
den daglige praksis i Klyngerne (Klynge 5) og anser 
det ikke for værende tilfredsstillende. Dette 
affødte en længere dialog om vores interne 
vikarkorps / flexteam som yder en højere 
fagligkvalitet i deres dækning ved fravær af fast 
medarbejdere contra den kvalitet en tilkaldevikar 
yder. Lilli-Ane fortæller, at vi som ledelse i år har 
sat ekstra fokus på hjælp til hinanden på tværs af 
klyngerne fremfor brug af fx tilkaldevikarer.  



• “Bedre oriente ring om nyt 
personale  i klyngerne” 
v/Maren Lis 

 
a) Nyhedsbrev 

 
b) Nyt personale 

 

 
 
 
 

a. Nyhedsbrev sendes ud for hele huset x 2 årligt.  
 

b. Nye medarbejder præsenteres løbende for 
pårørende i den pågældende klynge. 

 
•  Møder for resten af året 2024. 

 
 
Pårørenderåds møde: mandag den 27. Maj kl. 16.30 
Pårørenderåds møde mandag den 23. september kl. 16.30 
Pårørenderåds møde: mandag den 18. november kl. 16.30 
Årsmøde             : mandag den 18. november kl. 19.00 
 
 
 

• Evt. 
a) Koststigning 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

b) Katrinehavens 
aktivitetstilbud 

 
a. Koststigningen 2024 blev varslet til en stigning på 

17 % 
 
Baggrunden for takstberegningen / kostprisen 
tages i forrige års resultat. Dvs. stigning /fald 
beregnes 1 år bagud og får virkning 2 år 
fremadrettet.  
Lilli-Ane fortæller, at kostprisen blev nedskrevet 
med 300 kr./mdr. tilbage i 2022, da vi kom ud af 
2020 med et overskud pga. coronahjælpepakke. 
Taksten 2022 blev derfor ikke retvisende for det 
reelle behov, hvilket så kommer til udtryk i 
takstberegningen 2024.Den høje inflation har også 
stor indvirkning på kostprisen og her skal der også 
tænkes 2 år bagud.  
 
Samlet set er taksten steget med 20 % i perioden 
2020-2024 = gennemsnitlig 5% pr. år.  
 
 

b. Pårørenderådet udtrykker, at de sætter 
spørgsmålstegn ved overbelægningen i 
aktivitetstilbuddet, der er rammestyret. Dette 
punkt og hvilke handlinger de vil foretage ift. dette 
vil de tage sammen med drøftelserne omkring 
tilbagebetalingen af servicepakken efter ledelsen 
har forladt mødet. 
 

 Følgende mailadresse skal rettes på hjemmesiden. 
Per : per.hesselberg@outlook.dk 
Bo :  bonusnielsen@gmail.com 

mailto:per.hesselberg@outlook.dk
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Anni: avj@viborg.dk 
 
Kontingent betaling Katrinehavens venner rettes til 125 kr. 
skal også rettes på hjemmesiden.  
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